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Interpellation 
till ordförande för nämnden för folkhälsa och sjukvård Thomas Gustafsson (S). 

Vad händer med lipödemvården? 

I Jönköpings-Posten den 25 januari kan man läsa om Johanna Falcks viktiga forskning 
om lipödem. Det är den första nationella studien av lipödem och man kan fråga sig varför 
det inte gjorts någon studie tidigare. Studien visar att drabbade kvinnor upplever sämre 
hälsa och livskvalitet. Många som söker vård får bara höra att de måste gå ner i vikt. Detta 
är ingen ny sjukdom och har under lång tid varit missförstådd och lågprioriterad inom 
vård och forskning. Okunskapen är fortfarande stor. Inte sällan brister det i bemötande 
när en person med lipödem söker vård. I en artikel vittnar även en person som har fått 
diagnosen om att hon får betala själv för behandling. Är det verkligen rimligt att den som 
drabbats och har dålig ekonomi inte ska få adekvat behandling.  

Vänsterpartiet har skrivit en mycket bra motion i detta ämne som behandlas idag, tyvärr 
är inte svaret på motionen lika bra. Det är ett jasså-svar. Riktlinjerna skriver även om 
sunda kostvanor och obesitas, vilket har varit de drabbades kritik mot hur de har bemötts.  
Detta påpekade även de patientföreträdare som fanns med i arbetsgruppen i en skriftlig 
reservation. De upplevde inte att de deltog på lika villkor och att man lyssnade på dem. I 
motionssvaret hänvisas till SBU och det de säger är att det saknas adekvat forskning inom 
området för att ha ett vetenskapligt stöd för olika behandlingar. Det blir ett moment 22 för 
denna grupp. Det framgår inte av svaret att denna patientgrupp ska få bättre tillgång till 
vård. 

Därför vill jag ställa följande frågor till ordförande för nämnden för folkhälsa och sjukvård, 
Thomas Gustafsson: 

- Vilken behandling erbjuds egentligen patienter med lipödem i vår region? 

- Är du beredd att verka för att ge tillgång till bassängträning för denna grupp? 

Mia Frisk  
Kristdemokraterna 


